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 شهادت دو نیروی نظامی
 در حین مأموریت

همدلی| روز گذشــته دو تن از نیروهای نظامی کشور 
بر اساس اعلام رسمی در حین انجام وظیفه به شهادت 
رســیدند. یکی از شهدا از نیروهای ســپاه پاسداران و 
دیگری از نیروهای وزارت دفاع بوده است. اطلاعیه هایی 
که خبر شهادت آن ها را اعلام کرده به طور واضح و کامل 
درباره جزییات شــهادت آنان توضیح نداده است. دیروز 
منابع رسمی اعلام کردند که یکی از کارمند وزارت دفاع 
و پشتیبانی نیروهای مسلح، عصر روز یکشنبه ٢٢خرداد، 
حین انجــام مأموریت در منطقه عمومی ســمنان به 
شهادت نائل آمد. به گزارش ایلنا، کارمند محمد عبدوس 
از کارکنان وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح بود 
که به خیل عظیم شهیدان ملحق شد. وزارت دفاع ضمن 
تسلیت به خانواده معظم این شهید گران قدر و همکاران 
ایشــان در این وزارتخانه، در بیانیه خود اعلام کرد که 
اقتــدار و بازدارندگی جمهوری اســلامی ایران مرهون 
مجاهدت و جان فشانی عزیزانی است که در راه اعتلا و 
قدرت بازدارندگی کشور از خون خود گذشته اند. مراسم 
تشییع پیکر مطهر این شهید عزیز فردا با حضور خانواده 
معظم شهدا و اقشار مختلف مردم شهیدپرور سمنان، در 
این شهر برگزار می شود. همچنین روابط عمومی سپاه 
روح الله اســتان مرکزی با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: 
پاسدار رشید اســلام »علی کمانی« از رزمندگان یگان 
هوافضا در شهرستان خمین پس از سال ها مجاهدت و 
تلاش های خستگی ناپذیر و مخلصانه در مسیر پاسداری 
از انقلاب و ارزش های اسلامی و خدمت به نظام و میهن 
اســلامی و نقش آفرینی در دفاع از وطن در حین انجام 
مأموریت در مســیر ســمنان به دامغان براثر واژگونی 
خودرو به فیض شــهادت نائل آمــد و به خیل عظیم 

شهیدان پیوست.

در پرونده طبری تجویز اعاده دادرسی 
به معنی نقض رای نیست

در جلســه شــورای عالی قوه قضاییه، حجت  الاســلام 
مرتضوی مقدم در ســخنانی با اشــاره به صدور دستور 
رسیدگی مجدد نســبت به دو مورد از عناوین اتهامی 
اکبر طبری از ســوی دیوان عالی کشور اظهار کرد: در 
شــرایطی که رای قطعی در پرونده ای صادر شود و در 
مرحله اجرا قرار بگیرد، حق محکوم علیه اســت که اگر 
شرایط برای او فراهم باشد، تقاضای اعاده دادرسی کند و 
آقای طبری هم که رای قطعی و در حال اجرا داشت از 
این امر مستثنی نبوده است و می توانست تقاضای اعاده 
دادرسی کند. حجت  الاسلام مرتضوی مقدم با تأکید بر 
این نکته که دیوان عالی کشور رأی به نقض حکم آقای 
طبری نداده است، گفت: در پرونده آقای طبری هشت 
عنوان اتهامی وجود دارد و پس از بررسی مستنداتی که 
او ارائه داده، دیوان عالی کشــور اجازه رسیدگی مجدد 
نســبت به دو مورد از این عناوین اتهامی را صادر کرده 
است. رئیس دیوان عالی کشــور ادامه داد: تجویز اعاده 
دادرسی به معنی نقض رأی نیست بلکه اجازه ای است 
که به دادگاه داده می شود تا مستندات ارائه داده شده را 

موردتوجه و رسیدگی قرار دهد.

 رئیسی: بخش های اجرایی
 برای تقویت منزلت نخبگان بکوشند

رئیس جمهــور با تأکید بر اهمیت بهره گیــری از توان 
کارشناســی نخبگان و دانشگاهیان در نظام حکمرانی، 
تصریح کرد: مهم اســت ســازوکارهای کارآمدی برای 
شــکل گیری یک رابطه مؤثر میان دولــت و نهاد علم 
فراهم شــود تا بتوانیم کاملاً مسئله محور از توان علمی 
مراکز دانشگاهی و نخبگانی بهره ببریم. جمعی از روسای 
دانشگاه های کشــور و تعدادی از مسئولان اجرایی در 
نشستی به ریاســت آیت الله دکتر سیدابراهیم رئیسی، 
راهکارهای بهره گیری حداکثــری از ظرفیت نخبگان 
را موردبحث و بررســی قــرار دادند. در این نشســت 
مقرر شــد کارگروهی با محوریت مرکز بررســی های 
استراتژیک ریاست جمهوری تشکیل شود تا با مشارکت 
دانشگاهیان و مقامات اجرایی، روش های مناسب عملی و 
سریع الوصول اجرایی برای بهره مندی بهتر از توان علمی 
و تحقیقاتی دانشگاه ها در دولت را ارائه و تحقق آن ها را 
پیگیری کنند. رئیس جمهور در این جلســه با تأکید بر 
اهمیت جذب و بهره گیری از توان کارشناسی و علمی 
نخبگان و دانشــگاهیان در نظــام حکمرانی، طراحی 
سازوکارهایی برای تســهیل و تحکیم ارتباط دولت با 
شــبکه نخبگانی کشــور را ضروری خواند و گفت: این 
مهم است که سازوکارهای کارآمدی برای شکل گیری 
یک رابطه مؤثر میان دولت و نهاد علم فراهم شــود تا 
بتوانیم کاملاً کاربردی و مســئله محور از توان علمی و 
پژوهشی مراکز دانشگاهی و نخبگانی بهره ببریم. رئیسی 
با تأکید بر ضرورت تکریم جایگاه نخبگان و دانشگاهیان 
و توجه به دغدغه های آن ها خصوصاً در حوزه معیشت، 
افزود: چنانچه ضعف و کاستی قانونی در مسیر برطرف 
کردن دغدغه های نخبگان کشــور وجــود دارد باید از 
طریق تدویــن لایحه و تقدیم آن به مجلس شــورای 
اسلامی پیگیری شود. آیت الله رئیسی همچنین با تأکید 
بر اهمیت حفظ منزلت و کرامت نخبگان و دانشگاهیان 
و لزوم توجه به معیشــت آنان اظهار داشت: بخش های 
اجرایی مرتبط حتماً باید در این زمینه بکوشــند و در 
راستای حفظ و تقویت جایگاه و منزلت و کرامت نخبگان 
گام بردارند. رئیس جمهور گفت: نخبگان، فرهیختگان و 
اعضای هیات علمی باید بدون دغدغه معیشت و تأمین 
زندگــی، به ایفای نقــش مهم خود در امــر آموزش و 
تربیــت نیروهای متخصص و متعهد و کارآمد بپردازند. 
در این جلسه شماری از روسای دانشگاه ها ضمن طرح 
دغدغه ها، نگرانی ها و چالش های موجود در اســتفاده و 
به کارگیری ظرفیت های مراکز علمی، آمادگی دانشگاه ها 
و اعضــای هیات های علمی را برای مشــارکت در حل 
مسائل و کمک به تأمین نیازهای کشور در عرصه های 

علمی و پژوهشی و فناوری اعلام کردند.

خبر

همدلی| شرایط کشور به سمتی پیش رفته 
که حالا بسیاری از چهره های سیاسی منتقد 
شده اند و از اتخاذ رویکردهای مختلف هم در 
عرصه داخلی و هم در عرصه بین المللی انتقاد 
می کنند. در همین حال با جهش های تورمی 
فزاینــده، صبر مردم هم هــرروز کم و کمتر 
می شود و شاهد هستیم که بسیاری از اصناف 
و اقشــار مردمی نسبت به وضعیت اقتصادی 
خود ناراضی هستند و به همین خاطر دست 
به برگــزاری تجمع می زنند. بااین حال دولت 
سید ابراهیم رئیســی خیلی تحرکی از خود 
نشــان نمی دهد. بعد از انتقادات بسیار افکار 
عمومی و همین طور نمایندگان مجلس حالا 
زمزمه تغییر برخی از وزرا شــنیده می شود. 
موضوعی که بسیاری از کارشناسان می گویند 
دردی از شــرایط فعلی درمان نمی کند. آنان 
می گویند تا زمانی که رویکردهای کلان تغییر 
نکند تغییر وزرا نمی تواند اثر مثبت و مهمی 
به جای بگــذارد. دراین بــاره نیز محمدجواد 
حق شــناس از اعضای حــزب اعتماد ملی با 
»همدلی« گفت وگو کرده است. او می گوید: 
»به نظر من، ما امروز شــاهد مجموعه ای از 
مسائل و مشکلات هســتیم که ریشه آن ها 
فقط به دولت ها برنمی گردد. معتقد هستم که 
درواقع که بخشی از مشکلات مربوط به این 
دولت است، بخشی مهم از مشکلات مربوط 
به این می شود که رویکرد حاکمیت در طی 

سال های گذشته به چه سمتی بوده است.«
این فعال سیاســی اصلاح طلب در گفت وگو 
با خبرنگار سیاسی روزنامه همدلی می گوید: 
»به هرحال این تغییر احتمالی وزرا این فاصله 
کوتاه از زمان تشــکیل دولت ســید ابراهیم 
رئیسی نشان می دهد که احتمالاً هم ایشان و 
هم حلقه های مشاورانی که دارند بعد از مدتی 
به این جمع بندی رســیده اند که در انتخاب 
همکاران خود دقت لازم را نداشته اند و همین 
هم باعث شده درحالی که هنوز عمر دولت به 
نیمه نرسیده این زمزمه شکل بگیرد که قرار 
است برخی از وزرای دولت آقای رئیسی تغییر 
کند. بالاخره شــرایط آنان را به اینجا رسانده 
که حالا به این نتیجه رســیده اند که تصمیم 
آنان درباره برخی از افراد اشتباه بوده است و 
حالا همین موضوع هم باعث نقد و انتقادات 
زیادی از آنان شده است. این اتفاق نشان داد 
که آنان در انتخاب مدیران بالادســتی کشور 
مطالعه کافی نداشــتند و دقت لازم نکردند 
ولــی به هرحال همین افــراد از مجلس رأی 

اعتماد گرفتند.«
او می افزاید: »بااین حال بنده فکر نمی کنم که 
تغییــر در ترکیب کابینــه و برخی از وزرا به 
ایجاد تغییرات اساسی در شرایط پیش آمده 
کمک کند یا اینکه دولت را به سمت و سویی 
جدید هدایت کند. شــاید تغییر یک وزیر یا 
یک مدیــر بتواند در حوزه تخصصی خودش 
تا حدودی اثر بهتــری ایجاد کند اما این اثر 
محدود بــه همان حــوزه تخصصی خواهد 
بود. من فکر می کنم کــه رویکرد دولت که 
از اهمیت بیشتری برخوردار است نسبت به 
مسائل کلان کشور دچار تغییر جدی نشود 
و دولت با همان رویکرد قبلی حالا با مدیران 
جدیــد به کار خود ادامه دهــد. این رویکرد 
دولت اســت که اهمیت دارد چراکه مباحث 
کلیدی که با جامعه درگیر است اینجا مطرح 

می شــود. مثلًا در حوزه اقتصــادی ما کاملًا 
شــاهد شــکل گیری بحران های بــزرگ در 
معیشت مردم هستیم. الان می بینیم که تورم 
کمرشکن و لجام گسیخته خانواده های ایرانی 
را تحت فشار سنگین قرار داده است. من فکر 
نمی کنم با تغییر یک یا دو وزیر مسئله حل 

شود.«
حق شــناس در تحلیل خود از شرایط فعلی 
کشــور به خبرنگار همدلــی می گوید: »به 
نظر مــن، ما امروز شــاهد مجموعــه ای از 
مسائل و مشکلات هســتیم که ریشه آن ها 
فقط به دولت ها برنمی گردد. معتقد هســتم 
که درواقع که بخشــی از مشــکلات مربوط 
به این دولت اســت بخشی مهم از مشکلات 
مربوط به این می شــود که رویکرد حاکمیت 
در طی سال های گذشته به چه سمتی بوده 
است. مســائل به این برمی گردد که ساختار 
جمهوری اسلامی در این سال ها چگونه رشد 
کرده و به کدام سمت میل داشته است. باید 
نگاه کنیم که در تمام این سال ها چه اهدافی 
پی گرفته شده است که باعث شده تنش های 
زیادی برای جامعه و کشــور به وجود بیاید. 
اهدافی که موجبــات ناکارآمدی را در درون 
جمهوری اسلامی فراهم کرده و درعین حال 
باعث ایجاد تنش و چالش با نظام بین الملل 
و نظام منطقه ای شــده اســت. این ها همه 
نتیجه رویکردی بوده اســت که برای تحقق 
آن هزینه های قابل توجهــی را باید بابت آن 

پرداخت می شد.
 ایــن هزینه ها هم عمدتاً از جیب ملت ایران 
پرداخت شده است و این مردم بودند که بابت 
این رویکردها دچار زحمت و دچار مشــقت 
شدند و همچنان مشــاهده می کنیم که در 
بر روی یک پاشــنه می چرخد و آن گونه که 
شرایط و شواهد نشــان می دهد قرار نیست 

تغییر رویکردی رخ دهد.«
حق شــناس به عنوان فعال سیاسی در پاسخ 
به این ســؤال که احزاب و گروه های سیاسی 
چقدر می توانند در این شــرایط مؤثر باشند 
نیز نظر صحبت کرده اســت. او درباره نقش 

و اثرگــذاری احــزاب در چنین شــرایطی 
نظر مســاعدی ندارد و می گویــد: »اتفاقی 
که افتاده این اســت که به نظر می رســد در 
تمام این ســال ها به خصوص از سال 84 به 
بعد ما عمدتاً شــاهد به انزوا رفتن احزاب و 
تشکل های سیاســی بودیم. احزابی که باید 
در اداره جامعه نقش اصلی را ایفا کنند. این 
سیاست ها و رویکردها موجب تضعیف جدی 
احزاب در کشور شده است. اساساً احزاب فاقد 
ساختار اثرگذاری و کارآمدی خودشان شدند. 
به همین خاطر احزاب به نظر من نتوانستند 
در این مدت هم اعتماد جامعه را برای حضور 
و شــکل دادن به یک نظام حزبی مؤثر و پویا 
جلب کنند. طبیعتاً می شــود گفت که امروز 
به ظاهــر نزدیک به ٢00حزب ثبت شــده را 
در کشور روی کاغذ داریم ولی اگر بخواهیم 
ســراغی از احزابی با اســتاندارد مشخص و 
شاخص های حزب در دنیا برویم فکر نمی کنم 
که هیچ حزبی در کشــور مــا بتواند در این 
تعریف و دســته قرار بگیرد. احزاب در کشور 
ما با آنچه در عرصــه جهانی به عنوان حزب 

شناخته می شود فاصله معناداری دارند.«
این فعال سیاســی اصلاح طلب در پاسخ به 
این سؤال که شما فکر می کنید اصلاح طلبان 
هم نمی توانند مؤثر باشند، توضیح می دهد: 
»بر این باور هستم که سیستم سیاسی دارد 
خودش را به سمت انتهای یک کوچه بن بست 
می برد که خروج از آن برایش ممکن اســت 
به شدت سخت باشد. یا باید انتهای کوچه را 
منفجر کند که راه خروج پیدا شــود یا اینکه 
در همان جا بماند و دچار یک روزمرگی همراه 
با ناکارآمدی و انفعال شود و عملًا مفید فایده 
نخواهد بود. مگر این که درواقع این ســاختار 
تصمیم به اصلاح بگیرد. به نظر من این اراده 
هنوز در ســاختار سیاســی خودش را نشان 

نداده است. 
اگــر ایــن اراده فراهم شــود بــه نظر من 
ســاختار حتماً قابل اصلاح خواهد بود گرچه 
هزینه های زیادی دارد اما امکان بازگشــت 
هســت و کمترین هزینــه را هم برای جلب 

افــکار عمومی همین مســیر اصــلاح دارد. 
بخش اصلی این موضــوع به اراده حاکمیت 
برمی گردد که قبول کند که این مسیر را طی 
کند و بخشی از آن هم به اصلاح ساختار نظام 
سیاســی برمی گردد کــه در یک حوزه هایی 
ما بتوانیم با تغییراتی که در قانون اساســی 
و اســتفاده از آرای عمومی و مشارکت دادن 
بیشــتر مردم به معنی درســت کلمه انجام 
دهیم. وقتی سخن از مشارکت مردم می آید 
هم باید واقعی باشــد نه اینکه تعریفی که از 
مردم داریم یــک اقلیتی را هدف قرار داده و 
این ها را مردم تلقی کنیم و اکثریت مردم را 
خارج کنیم. اگر این رویکرد شــکل بگیرد و 
جایگزین رویکرد فعلی شود من تصور می کنم 
که همچنان می توان به بهبود شرایط و خروج 
از بن بست خودخواسته ای که حاکمیت در آن 

گرفتارشده، امید داشت.«
حق شــناس می افزاید: »در این شــرایط اگر 
جمهوری اســلامی هم اراده نکنــد، نه تنها 
اصلاح طلبان بلکــه جریان اصولگرا هم هیچ 
جایــی در ایــن حکومت ندارنــد. من چند 
تا سؤال ســاده را مطرح می کنم. الان آقای 
ناطق نــوری کجا هســتند و چه می کنند؟ 
برادران لاریجانی کجا هستند و چه می کنند؟ 
آقای باهنر و دیگــر اصولگرایان که در تمام 
این ســال ها فعال بودند و ســال ها ســابقه 
حضور در مجلس را داشــتند چه جایگاهی 
دارند؟ چهره هایی مثــل عماد افروغ چطور؟ 
چــرا مهدی نصیــری چهره تنــدرو کیهان 
کــه یک زمانی در نوک حملــه بوده خودش 
تبدیل به یک چهره منتقد شده که خیلی از 
رویکردهای موجود را با صراحت نقد می کند؟ 
این ها به نظر می رسد که وقتی که در کنار هم 
گذاشته می شود ما را به این نتیجه می رساند 
که در شــرایط امروز همه گروه های سیاسی 
بدون اثر شده اند. حتی مجموعه اصولگرایانی 
هم که در تمام این ســال ها هیچ نسبتی با 
اصلاح طلبان نداشــتند هم امروز منتقدین 
رویکردهــای کلان شــده اند و نگران فضای 

جامعه هستند.«

روایت محمدجواد حق شناس از وضعیت کشور در گفت وگو با »همدلی« 

همهگروههایسیاسیبیاثرشدهاند

همدلی|  مجلس یازدهم، نه تنها حامی دولت 
بوده بلکه از عاملان اصلی حمایت از رئیسی در 
انتخابات ریاست جمهوری گذشته بوده است؛ 
اما حالا شرایط فرق کرده به شکلی که بخش 
قابل توجهــی از نمایندگان اصــرار دارند که 
وزرای رئیسی باید استیضاح بشوند. هرچند 
که هنوز این اتفاق نیفتاده اما نمایندگان هر 
روز در ایــن تصمیم خود جــدی و جدی تر 
می شوند. تاکنون هم برخی می گویند اگر این 
استیضاح ها شکل نگرفته چون اراده ای خارج 
از مجلس مانع این کار می شــده است. حالا 
به هرحال رئیس فراکسیون مستقلین ولایی 
مجلس اعلام کرده که »غیرعلنی شدن جلسه 
روز یکشنبه مجلس به این خاطر بود که افراد 
جدیدی به منتقدان دولت اضافه شــده اند. 
این ها کسانی هستند که از طرفداران شدید 
دولت بودند و برای دعــوت به کاندیداتوری 

آقای رئیس جمهور امضاء جمع می کردند.«
غلامرضا نوری نماینده مردم بســتان آباد در 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایلنا، 
در پاسخ به سؤالی در رابطه با جلسه غیرعلنی 
روز گذشته مجلس، گفت: »همان طور که در 
بخش علنی جلســه مشاهده کردید تعدادی 
از نمایندگان به این مســئله انتقاد داشتند و 
معتقد بودند که جلسه صبح می توانست علنی 
باشد تا مردم در جریان تلاش ها و نگرانی های 
نمایندگان در خصوص موضوع مهم معیشت 

قرار گیرند.«

وی ادامــه داد: »اعتقاد نمایندگان منتقد بر 
ایــن بود که اجازه دهید مردم هم در جریان 
امور قرار بگیرند و درست هم می گفتند. شاید 
خیلی موضوعات و مباحث طرح شده در این 
جلسه هم آن چنان محرمانه یا درخور جلسه 
غیرعلنی نبود، مباحث عمدتاً اشکالاتی بود 
که اکنون در سیســتم اجرایی کشور وجود 
دارد و انتقاداتی بود که از ســوی نمایندگان 
دولت به عملکــرد مســئولان اجرایی وارد 

می شد.«
رئیس فراکسیون مســتقلین ولایی مجلس 
یازدهم افزود: »منتها احساس من این است 
که غیرعلنی شدن جلسه به این خاطر بود که 

افراد جدیدی به منتقدان دولت اضافه شدند. 
این ها کسانی هستند که از طرفداران شدید 
دولــت بودند، برای دعوت بــه کاندیداتوری 
آقای رئیس جمهور امضا جمع می کردند. لذا 
برداشــت من این است که این ها نخواستند 
مــردم به صورت علنی ببینند که بعد از چند 
ماه خیلی زود تبدیل به منتقد دولت شده اند 
و دارند از سیاســت ها و کارهای دولت انتقاد 

می کنند.«
وی افــزود: »من فکر می کنم که این انگیزه، 
عامل غیرعلنی شــدن جلسه بود وگرنه اکثر 
موضوعات مطرح شــده همیــن مباحث روز 
جامعه در بحث  قیمت ها و تأمین نهاده ها بود 

درواقع همین موضوعــات عمومی که مردم 
بهتر از ما در جریان آن هســتند؛ اما شــکل 
طرح این موضوع و اینکه یک سری از افرادی 
کــه من تاکنون ندیده بــودم از دولت انتقاد 
کنند، اکنون منتقد شــد ه اند، احتمالاً باعث 

این اتفاق شد.«
نوری همچنین در پاســخ به این ســؤال که 
»در آســتانه یک ســالگی دولت هستیم، با 
این تغییری که در فضای مجلس مشــاهده 
کردیم، به نظر شــما چه اندازه با شروع روند 
اجرایی شدن استیضاح ها که چند ماهی  است 
مطرح شده، فاصله داریم؟« عنوان کرد: »من تا 
کنون اعتقادم بر این بود که هیچ استیضاحی 
در ایــن مجلس اتفاق نمی افتد چون مجلس 
خیلی سیاســی به این موضوع نگاه می کرد؛ 
اما از اظهارنظرهای روز گذشته که در جلسه 
غیرعلنی انجام شد، البته نمی دانم در فضای 
علنی هم این انتقــادات تکرار و بیان خواهد 
شد یا خیر، اما این نشان می دهد که احتمالاً 

یک اتفاقاتی هم در این حوزه رخ دهد.«
وی افــزود: »به این علت کــه انتقادات خیلی 
شدید بود و طیف منتقدان وسیع شده است، 
من احتمال می دهم که یک تغییر رویکردی 

هم در مجلس رقم بخورد.«
رئیس فراکســیون مســتقلین مجلس ابراز 
داشــت: »البته این ها نافی مسئولیت  ما در 
قبال کارهایی که انجام دادیم نیست اما شاید 

برخی بخواهند یک نوعی جبران کنند.«

یک نماینده مطرح کرد:

افزایش منتقدان دولت در مجلس

محمود واعظی:
روحانی قصد بازنشستگی سیاسی ندارد

رئیس  دفتر رئیس جمهور ســابق می گوید حســن روحانی 
قصد بازنشســتگی سیاســی ندارد و گفتمــان اعتدال هم 
محدود به اشــخاص نیست که بازنشســته شود. محمود 
واعظــی در گفت وگویــی اختصاصی با مجله )شــماره ۷، 
فروردین و اردیبهشت ۱40۱( خبر داده که تدوین خاطرات 
ریاست جمهوری روحانی شروع شده و سایت رئیس جمهور 
ســابق هم در حال راه اندازی اســت. علاوه بر آن روحانی با 
وزیرانش جلســه دارد و در مباحث کارشناســی مشــورت 
می گیــرد. همین طور تاکنون چند بار نکاتــی را به ابراهیم 
رئیســی منتقل کرده اســت. به گزارش آگاهی نو، به گفته 
واعظی »آقای دکتر روحانی و دوســتانش تصمیم درستی 
گرفته اند که پس ازاینکه یک دولتی سر کار آمده است و کشور 
به دلیل تحریم ها با مشکلات مواجه است، همه باید به این 
دولت کمک کنند. ما این کار را روزی شروع کردیم که آقای 
رئیسی انتخاب شد. یک روز پس از انتخابات آقای روحانی با 
آقای رئیسی تماس گرفتند و تبریک گفتند، به محض اینکه 
جلسه ستاد کرونا تمام شــد، ایشان به دیدن آقای رئیسی 
رفتند و حضوری تبریک گفتند. دولتی که می خواهد کارش را 
شروع کند باید بدون مزاحم باشد، بالاخره حرف وحدیث هایی 
که گفته می شود، طبیعی است؛ دولت هایی که ابتدا می آیند 
تا وقتی راه بیفتند، همه چیز را به دولت قبل نسبت می دهند 
و این دولت هم مستثنی نبود. ما تصمیم گرفتیم کمک کنیم 
که این دولــت با آرامش کار خــودش را بکند و هر یک از 
وزرا، دکتر روحانی، دکتر جهانگیری و دوستان دیگر همگی 
اعلام کردیم که هر مشورت و کمکی که از دست ما ساخته 
است، انجام می دهیم. آقای دکتر روحانی جلسات خودش را 
با دوستانش دارد، نگاهش هم نگاه حمایتی از نظام و دولت 
اســت. این نگاه حمایتی به این معنا نیســت که اگر جایی 
کاری باشــد یا مسیر نادرستی باشد، ایشان چیزی نگوید.« 
او با رد این ادعا کــه دولت روحانی جز بانیان وضع موجود 
است، گفت: »بانیان وضع موجود یکی آقای ترامپ است که 
با تحریم و فشــار حداکثری این وضعیت را به وجود آورد و 
دیگر کسانی که در داخل بودند و هیچ وقت قبول نکردند که 
بالاخره بازنده انتخابات ۹٢ و ۹۶ بودند، در این هشــت سال 
هر کاری خواستند علیه سیاســت های دولت کردند و الان 
هم برخی از آن ها ســر کارند. اگر نباید بانیان وضع موجود 
ســر کار باشند، خیلی از این ها نباید الان پست می گرفتند. 
لذا این حرف خوبی نیست. ما به جای اینکه آدرس آمریکا و 
ترامپ را بدهیم، چرا آدرس داخل کشور را می دهیم، آن هم 
به کسانی که هشت سال تمام زندگی شان را گذاشته اند؟! اگر 
این حرف را بزنیم اینکه در این ۹ماه گذشته این همه گرانی 
نسبت به گذشته بیشتر شــده است و… مردم چه قضاوتی 
نسبت به آن ها می کنند؟ چند ماه ابتدای دولت می توانید به 
گذشته متوسل شوید. پس ازاینکه مدت طولانی بگذرد، مردم 
می گویند اگر شما نمی توانستید وضع را درست کنید، پس 
چرا به ما وعده دادید؟ این روش مناسبی نیست که توفیقات 
در خصوص واکسن و عضویت در شانگهای که همه اقداماتش 
در دولت قبل شده بود، دستاورد دولت جدید باشد و اتخاذ 
سیاســت های غلط و ادامه تحریم ها که موجب گرانی شده 

است، مربوط به دولت قبل باشد.«

 بررسی ایرادات شورای نگهبان
 به طرح شفافیت قوای سه گانه

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس: 
مجلس آمادگی دارد که به محض دریافت گزارش شــورای 
نگهبان، ایرادات و ابهامات این شورا که مطابق اخبار واصله 
عمدتاً پیرامون مشــمولان، نحوه اجرا، سازوکارها و برخی 
جوانب دیگر اســت را در اولین فرصت بررســی و به سرعت 
برطرف کند. روح الله نجابت سخنگوی کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراها با اشاره به ایرادات شورای نگهبان به مصوبه 
شفافیت قوای سه گانه، گفت: شورای نگهبان به طورمعمول 
مصوبات را از منظر شکلی و محتوایی بررسی نموده و طبیعی 
اســت که ایراداتی به برخی مصوبات نمایندگان در مجلس 
شورای اسلامی داشته باشد، مجلس پس از بررسی ایرادات 
شــورای نگهبان جهت رفع این موارد اقــدام می کند. وی 
ادامه داد: مصوبه مجلس علاوه بر شفافیت آرای نمایندگان 
و ســایر نهادها و دستگاه ها، قراردادهای مربوط به معاملات 
بزرگ، مبالغ تعرفه ها و هزینه های ارائه خدمات، فرصت های 
سرمایه گذاری و همکاری در قالب مشارکت و شرایط استفاده 
از این فرصت ها و ... را شفاف نموده و زمینه ای فراهم می نماید 
تا اطلاعات آن به ســرعت در اختیار عموم مردم قرار گیرد. 
نجابت در پایان تصریح کرد: کمیسیون امور داخلی و صحن 
مجلس آماده اســت تا برای داشــتن قانونــی جامع درباره 
شــفافیت ایرادها و ابهاماتی که شورای نگهبان مطرح کرده 
است را در اسرع وقت بررسی و آن را به سرعت اصلاح نماید 

تا ان شاءالله قانون شفافیت در آینده نزدیک عملیاتی شود.

سردار رمضان شریف، سخنگوی سپاه:
 ساخت نفت کش افرا ماکس 2

 نشانه بی اثر بودن تحریم هاست
در پی تکمیل عملیات ساخت کشتی نفت کش اقیانوس پیمای 
»افرا ماکس ٢« توسط قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( و 
شرکت صنعتی دریایی ایران )صدرا( و تحویل آن به کشور 
ونزوئلا سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و 
مسئول روابط عمومی کل سپاه، گفت: خدای بزرگ را شاکریم 
که در ایام ولادت حضرت ثامن الحجج علی بن موسی الرضا 
علیه السلام برگ زرین دیگری بر صحیفه افتخارآفرینی های 
سپاه پاســداران انقلاب اســلامی، برای کشور و ملت عزیز 
ایران افزوده شد و با تکمیل عملیات ساخت دومین کشتی 
نفت کش اقیانوس پیمای افرا ماکس٢ و تحویل آن به کشور 
ونزوئلا موجبات مسرت و مباهات هم وطنان عزیزمان فراهم 
آمد. به گزارش فارس، وی افزود: این دســتاورد و موفقیت 
بزرگ نشان داد که توطئه جنگ اقتصادی و فتنه تحریم و 
فشار حداکثری دشمنان تأثیری در عزم و اراده فرزندان ملت 
ایران در ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی و قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا )ص( نداشته است و امروز جهان به ویژه دشمنان 
حســود و خبیث نظاره گر جلوه های اقتدار و حضور دانش و 

فناوری ایرانی در اقصی نقاط عالم هستند.

خبر


